
Protokół 	r XV/08 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 28 kwietnia 2008 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 
 
Ustawowa liczba radnych – 15 
Faktyczna liczba radnych – 15 
Liczba radnych obecnych – 14 
 
 
Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady – Pan Robert Majczyk, który na wstępie 
swego wystąpienia stwierdził, iż zgodnie z listą obecności na sali obrad znajduje się 
13 radnych, czyli jest kworum niezbędne do podejmowania uchwał przez Radę Gminy. 
Następnie powitał wszystkich radnych, Pana Wójta, Pana Skarbnika, pracowników Urzędu 
Gminy, dyrektorów szkół, sołtysów i mieszkańców Gminy. W dalszej części poinformował, 
iż zachodzi konieczność umieszczenia w porządku obrad dodatkowego projektu uchwały 
i umieszczenia go w punkcie 13 porządku obrad. Następnie zarządził głosowanie nad 
proponowaną zmianą, w wyniku którego za wprowadzeniem do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargu nieograniczonego, 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie Grabówie gm. Widawa, 
stanowiącej własność Gminy Widawa i umieszczenia go w punkcie 13 głosowało 13 radnych 
obecnych na sali w chwili głosowania. 
 

Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie XV Sesji Rady Gminy w Widawie. 
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 
2007 rok i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności stałych komisji 
Rady Gminy Widawa za 2007 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej 
w Widawie w roku 2007. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu 
zdrowotnego ZDROWA GMINA”. 

9. Podjecie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie zasad funkcjonowania stołówek 
szkolnych oraz odpłatności za obiady w stołówkach szkolnych w szkołach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Widawa. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Widawa oraz przyjęcia regulaminu gospodarowania tymi 
środkami. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu 
terytorialnego na przebudowę drogi powiatowej Nr 2308 E Rogóźno – Kolonia 
Zawady. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek 
i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 
innych składników wynagrodzenia wynikającego ze stosunku pracy, szczegółowy 
sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz 
szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargu 
nieograniczonego, nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie 
Grabówie gm. Widawa, stanowiącej własność Gminy Widawa. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie obrad. 
 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono żadnych uwag. 
 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący przystąpił do zatwierdzenia protokołu z poprzedniego 
posiedzenia, w związku z tym przypomniał, iż był on dostępny w Urzędzie Gminy, natomiast 
w dniu sesji odpowiednio wcześniej został wyłożony do wglądu. Następnie poinformował, iż 
protokół liczy 9 stron. Ponieważ do protokołu nie było żadnych uwag Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
W wyniku głosowania protokół z poprzedniego posiedzenia Rady Gminy został przyjęty 
jednogłośnie przez 14 radnych obecnych na sali w chwili głosowania. 
 
Ad. 3 

Z uwagi na to, iż ten punkt dotyczył sprawozdania z działalności między sesjami 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Jerzemu Blaźlakowi – Wójtowi Gminy, który 
przedstawił zrealizowane przedsięwzięcia. Referując poszczególne zadania dłuższą chwilę 
poświęcił na szczegółowe omówienie możliwości pozyskania środków z poakcesyjnego 
programu integracji społecznej. Zwrócił się również z prośbą o składanie projektów oraz 
propozycji dotyczących wykorzystania przyznanych funduszy. Po odczytaniu sprawozdania 
Pan Wójt dodał, iż niebawem gmina przystąpi do przetargu na zakup kostki brukowej 
z przeznaczeniem na dokończenie budowy chodnika w miejscowości Wola Kleszczowa i na 
ul. Kopiec. Ponadto dodał, iż w najbliższym czasie należy podjąć decyzję o tym, w których 
budynkach należy wymienić okna. Na zakończenie wyjaśnił, iż zostało dokonane wstępne 
rozeznanie wśród firm remontowo-budowlanych dotyczące przeprowadzenia remontów 
dachów na budynkach szkolnych. Ponadto dodał, iż nadal trwają negocjacje dotyczące 
projektu IPI. 
 

Ad. 4 
W kolejnym punkcie Przewodniczący udzielił głosu Panu Skarbnikowi, który odczytał 
uchwały z Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o sprawozdaniu Wójta Gminy 
Widawa z wykonania budżetu za 2007 rok oraz w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy w Widawie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Widawa za wykonanie 
budżetu roku 2007. Kontynuując swe wystąpienie przedstawił wysokość dochodów 
i wydatków ustalonych na początku ubiegłego roku, a następnie wyjaśnił, iż w toku 



wykonywania budżetu były dokonywane zmiany dotyczące wspomnianych kwot na 
podstawie Uchwał Rady Gminy, a także Zarządzeń Wójta Gminy. W dalszej części Pan 
Skarbnik poinformował, jaką kwotą zamknął się plan budżetu po stronie dochodów 
i wydatków. 
Jako kolejny głos zabrał Pan Wójt, który poprosił Panią Jolantę Pietras – Sekretarza Gminy 
o udzielenie informacji na temat funkcjonowania Urzędu Gminy. 
Pani Sekretarz wyjaśniła, na czym polega jej praca, a także jakie zmiany zostały poczynione 
w okresie odkąd objęła to stanowisko. Kontynuując wyjaśniła, iż w najbliższym czasie 
zostaną przeprowadzone pewne prace remontowe oraz niektóre stanowiska pracy zostaną 
doposażone w sprzęt komputerowy, gdyż czynione są starania do wprowadzenia 
elektronicznego obiegu dokumentów. Następnie poinformowała, iż zostało podpisane 
porozumienie dotyczące programu „Leader”, który umożliwia pozyskanie środków na 
realizację różnych przedsięwzięć. W dalszej części wyjaśniła, iż czynione są przygotowania 
do obchodu 620-lecia nadania praw miejskich Widawie. 
Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie, w wyniku 
którego Uchwała Nr XV/95/08 Rady Gminy Widawa w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z wykonania budżetu gminy za rok 2007 i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy została 
przyjęta jednogłośnie przez 14 radnych obecnych na sali. 
Następnie głos zabrał Pan Wójt, który wyraził swe zadowolenie za jednogłośne podjęcie 
uchwały. Wyjaśnił również, iż zazwyczaj uchwalony na początku roku budżet w trakcie 
realizacji ulega zmianom. Dodał również, iż realizacja niektórych zadań została przesunięta 
na następny rok, a niektóre zostały zrealizowane ponad plan. Następnie podziękował 
wszystkim tym, którzy przyczynili się do realizacji zaplanowanych przedsięwzięć. 
 
Ad. 5 

Kolejny punkt dotyczył zmian w budżecie gminy w związku z tym Przewodniczący poprosił 
ponownie o zabranie głosu Pana Skarbnika. Pan Skarbnik wyjaśnił, iż przedstawiony projekt 
uchwały zawiera zmiany dotyczące wolnych środków, które pozostały za ubiegły rok. 
Następnie poinformował zebranych jaka to jest kwota i na jaki cel zostanie ona przeznaczona. 
W tym miejscu głos zabrał Pan Wójt, który poprosił o podjęcie tej uchwały a następnie 
poinformował, iż jest możliwość na pozyskania dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska do zakupu samochodu strażackiego dla jednostki w Dąbrowie 
Widawskiej. Następnie wyjaśnił, iż należy zarezerwować w budżecie kwotę na zakup, która 
po dokonaniu transakcji zostanie częściowo zwrócona. Ponadto dodał, iż aby móc 
zrealizować to przedsięwzięcie należy szybko się decydować i podjąć decyzję. 
Jako kolejny głos zabrał radny Polak, który w związku z uzyskaną informacją dotyczącą 
zakupu kostki brukowej zapytał, czy nie można byłoby wykonać chodnika w miejscowości 
Brzyków. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż zgodnie z decyzją Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego należy dokończyć budowę chodnika w miejscowości Wola 
Kleszczowa oraz zostanie położona kostka na ul. Kopiec w Widawie. Następnie wyjaśnił, iż 
w maju odbędzie się spotkanie podsumowujące realizację wykonanych chodników 
i remontów na drogach wojewódzkich i powiatowych, na którym zostanie poruszony ten 
temat. Dodał również, iż mieszkańcy powinni kierować pisma w tej kwestii do Marszałka 
z prośbą o remont drogi czy też budowę chodnika. Kontynuując Pan Wójt poinformował, iż 
trwają prace nad przygotowywaniem dokumentacji na remontu mostu w Restarzewie. 
Ponadto dodał, iż dobiegają końca prace przy przebudowie mostu w miejscowości Rogóźno 
i wkrótce zostanie dokonany przez Zarząd Wojewódzki odbiór tej inwestycji. Wyjaśnił także, 
iż należy podjąć działania dotyczące powołania Straży Gminnej. 



Następnie głos zabrał ponownie radny Polak, który zapytał czy nie ma możliwości podjęcia 
współpracy z Zarządem Dróg Wojewódzkich i wybudować ten chodnik jak to miało miejsce 
w Widawie. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż poruszy ten temat na wspomnianym 
wcześniej spotkaniu z Zarządem Dróg, na które zaprasza również osoby reprezentujące Radę 
Gminy. 
Jako kolejny głos w tym punkcie zabrał radny Płóciennik, który zadał pytanie dotyczące 
promocji gminy, a mianowicie ile pieniędzy z budżetu zostanie przeznaczonych na ten cel 
i czy ta kwota 20 tys. ujęta w budżecie zwiększy się o kolejne 20 tys. 
Odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz, która wyjaśniła, iż rzeczywiście w sumie będzie to 
40 tys., a następnie poinformowała na jakie konkretnie cele zostanie rozdysponowana ta 
kwota. 
W dalszej części głos zabrał Pan Wójt, który udzielił dodatkowych wyjaśnień w tej kwestii, a 
mianowicie dodał, iż to są tylko założenia, natomiast niewiadomo, jaka konkretnie suma 
zostanie wydatkowana na promocję gminy. Ponadto wyjaśnił, iż jeżeli nie zostanie 
wykorzystana cała ta kwota, to pieniądze zostaną przekazane na inny cel. 
Następnie radny Płóciennik zapytał ile dokłada pieniędzy powiat do budowy drogi Rogóźno 
Kolonia Zawady i czy zostanie ona wykonana cała. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt poinformował jaka to kwota i jaka długość odcinka 
zostanie wykonana. 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. W wyniku 
głosowania Uchwała Nr XV/96/08 Rady Gminy Widawa w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2008 rok została przyjęta 13 głosami „za”, przy jednym głosie wstrzymującym się. 
 
Ad. 6 

W tym punkcie Przewodniczący odczytał projekt uchwały i ze względu na brak chętnych do 
zabrania głosu w tym temacie zarządził głosowanie. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr XV/97/08 Rady Gminy Widawa w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Widawa za 2007 rok została 
przyjęta jednogłośnie przez 14 radnych obecnych na sali w chwili głosowania. 
 
Ad. 7 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Wójtowi, który odczytał 
roczne sprawozdanie finansowe z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie w roku 2007. Następnie wyjaśnił, iż 
przedmiotowe sprawozdanie przyjęła Rada Społeczna. W dalszej części Pan Wójt 
podziękował Kierownikowi wspomnianej jednostki, za dobrą pracę. 
Z uwagi na to, iż nie było osób chętnych do podjęcia dyskusji w tym temacie Przewodniczący 
odczytał treść projektu uchwały i zarządził głosowanie. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr XV/98/08 Rady Gminy Widawa w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie w roku 2007 została przyjęta 14 głosami „za”, 
czyli jednogłośnie. 
 
Ad. 8 

Przystępując do realizacji kolejnego punktu Przewodniczący poprosił o zabranie głosu 
również Pana Wójta i udzielenie wyjaśnień. Pan Wójt zwrócił się z prośbą do radnych 
o podjęcie tej uchwały, gdyż gmina chce dokonać zakupu sprzętu rehabilitacyjnego dla 
Ośrodka Zdrowia jeszcze w tym roku. Następnie wyjaśnił, iż zmiana w tej uchwale dotyczy 



jedynie zmiany kwoty przekazywanej dotacji, która zwiększy się o 25 tys. zł i w całości 
zostanie przekazana na doposażenie gabinetu fizykoterapii. 
Ze względu na to, iż nikt nie wnosił uwag do projektu uchwały Przewodniczący odczytał jej 
treść i zarządził głosowanie, w wyniku którego Uchwała Nr XV/99/08 Rady Gminy Widawa 
zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu zdrowotnego ZDROWA GMINA” 
została przyjęta jednogłośnie przez 14 radnych. 
 
Ad. 9 

W tym miejscu Przewodniczący poinformował, iż podjęcie uchwały zamieszczonej w tym 
punkcie wynika z tego, iż została ona podjęta na poprzedniej sesji jednak służby prawne 
Wojewody miały uwagi co do sposobu wejścia w życie tej uchwały, w związku z tym po 
konsultacji z radcą prawnym podjęto decyzję o podjęciu uchwały zmieniającej, która 
uwzględnia uwagi nadzoru prawnego. Ponadto dodał, iż podobna sytuacja dotyczy kolejnego 
projektu uchwały. Następnie zapytał, czy są chętni do zabrania głosu w tej sprawie. 
Z uwagi na to, iż nikt nie wyraził chęci podjęcia dyskusji w tym temacie Przewodniczący 
odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. W wyniku głosowania Uchwała 
Nr XV/100/08 Rady Gminy Widawa zmieniającej Uchwałę w sprawie zasad funkcjonowania 
stołówek szkolnych oraz odpłatności za obiady w stołówkach szkolnych w szkołach, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Widawa została przyjęta 14 głosami „za”, czyli 
jednogłośnie. 
 

Ad. 10 

W kolejnym punkcie Przewodniczący odczytał projekt uchwały i w związku z brakiem uwag 
zarządził głosowanie, w wyniku którego Uchwała Nr XV/101/08 Rady Gminy Widawa 
zmieniającej Uchwałę w sprawie przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną 
dla nauczycieli szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Widawa oraz 
przyjęcia regulaminu gospodarowania tymi środkami została przyjęta jednogłośnie przez 
14 radnych. 
 
Ad. 11 

Przystępując do realizacji kolejnego punktu Przewodniczący udzielił głosu Panu Wójtowi, 
który wyjaśnił, iż na ostatnim posiedzeniu podjęty został przez Radę Gminy wniosek 
dotyczący możliwości dofinansowania przebudowy drogi powiatowej Rogóźno – Kolonia 
Zawady. Następnie wyjaśnił, iż aby Powiat Łaski mógł wprowadzić do swojego budżetu takie 
zadanie musi wpłynąć dofinansowanie z gminy Widawa. 
Z uwagi na to, iż nie było osób chętnych do podjęcia dyskusji w tym temacie Przewodniczący 
Rady odczytał treść projektu uchwały, a następnie zarządził głosowanie. W wyniku 
głosowania Uchwała Nr XV/102/08 Rady Gminy Widawa w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej jednostce samorządu terytorialnego na przebudowę drogi powiatowej 
Nr 2308 E Rogóźno – Kolonia Zawady została przyjęta 13 głosami „za”, przy jednym głosie 
wstrzymującym się od głosowania. 
 
Ad. 12 

W kolejnym punkcie jako pierwszy głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, iż zgłaszane były 
propozycje zmian dotyczących wysokości stawek niektórych dodatków wypłacanych 
nauczycielom. Następnie wyjaśnił, które ze składników uległy zmianie, o ile wzrosły, a także 
jakie skutki finansowe wprowadziły te zmiany. Kontynuując swą wypowiedź Pan Wójt 
poinformował również, iż po zebraniu, które odbyło się z rodzicami uczniów Zespołu Szkół 
w Widawie powstał pewien problem dotyczący klas pierwszych, a mianowicie czy utworzyć 
jedną czy też dwie klasy pierwsze. Ponadto dodał, iż podobna sytuacja jest z klasą piątą, oraz 



jedną z klas w Chociwiu, gdzie padła propozycja dokonania podziału. Następnie wyjaśnił, 
jakie skutki finansowe powstałyby po dokonaniu w tych trzech przypadkach rozdzielenia. 
Ze względu na to, iż nie zgłoszono żadnych uwag Przewodniczący Rady odczytał treść 
projektu uchwały, a następnie zarządził głosowanie. W wyniku głosowania Uchwała 
Nr XV/103/08 Rady Gminy Widawa w sprawie ustalenia Regulaminu określającego 
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę 
lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 
innych składników wynagrodzenia wynikającego ze stosunku pracy, szczegółowy sposób 
obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a 
także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego 
przyznawania i wypłacania została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie. 
 
Ad. 13 

W kolejnym punkcie przewodniczący udzielił głosu Panu Wójtowi, który wyjaśnił, iż gmina 
próbuje komunalizować coraz więcej działek. Następnie wyjaśnił, iż gmina jest właścicielem 
działki położonej w obrębie Grabówie, której stan prawny jest uregulowany i urządzona jest 
księga wieczysta prowadzona w Sądzie Rejonowym w Łasku. W dalszej części wyjaśnił, 
iż gmina Widawa nie posiada aktualnego planu przestrzennego zagospodarowania. Dodał, iż 
w „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Widawa” 
nieruchomość ta znajduje się na terenie zabudowy: mieszkaniowej, zagrodowej, letniskowej 
i usługowej, oznaczonej symbolem M. Kontynuując wyjaśnił, iż wobec powyższego oraz 
w związku z realizacją dochodów budżetowych wyżej wymieniona nieruchomość została 
przeznaczona do sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego. Na zakończenie wyjaśnił, 
iż powierzchnia tej działki wynosi 4 ary. 
Jako kolejny głos zabrał Radny Olejniczak, który poinformował zebranych w którym miejscu 
znajduje się ta działka i jak jest ona usytuowana. 
Następnie Pan Wójt ponownie zabrał głos i wyjaśnił, iż gmina ma pewne założenia 
budżetowe w związku z tym w przyszłości należy dokonać sprzedaży niektórych działek. 
Ze względu na to, iż nikt nie zgłosił dodatkowych uwag do omawianego tematu 
Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i zarządził głosowanie. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr XV/104/08 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
w formie przetargu nieograniczonego, nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej 
w obrębie gm. Widawa, stanowiącej własność Gminy Widawa została przyjęta 14 głosami 
„za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 
 

Ad. 14 

Przystępując do realizacji kolejnego punktu Przewodniczący udzielił głosu radnemu 
Polakowi, który poprosił o przesunięcie przystanku autobusowego w miejscowości Brzyków, 
który stanowi duże zagrożenie dla osób wyjeżdżających z drogi podporządkowanej. 
Następnie zapytał, kiedy gmina uzyska pozwolenie na przebudowę Ośrodka Zdrowia 
w Brzykowie, gdyż zadanie to miało być w tym roku zrealizowane, a tym czasem sprawa się 
przeciąga. Ponadto wyjaśnił, iż jest to jedyna poważna inwestycja, która miała być 
przeprowadzona na terenie, który reprezentuje. Na zakończenie dodał, iż jest wielu 
projektantów, którzy mogliby załatwić taką sprawę w ciągu miesiąca, a tymczasem przeciąga 
się ona już pół roku. 
Jako kolejny wystąpił radny Szydłowski z prośbą o przydzielenie jednego z pracowników do 
położenia płytek w strażnicy w Chociwiu. 
W dalszej części głos zabrała Pani Maria Werner – sołtys Widawy, która zapytała kiedy 
odbędzie się przetarg na wykonanie odwodnienia na ul Słowackiego, na oświetlenie ścieżki 
rowerowej oraz kiedy zostanie wysypana kruszywem droga za marketem w kierunku 



ul. Wieluńskiej. Następnie zapytała, kiedy zostanie umieszczona pod jezdnią rura – dotyczy 
ul. Wodnej. Kontynuując wyjaśniła, iż w czasie świąt wszystkich świętych oraz obchodów 
św. Rocha pojawia się problem z dojazdem do cmentarza, w związku z tym czy istnieje 
możliwość utworzenia wjazdu od ul. Polnej i wysypania tej ulicy kruszywem. Ponadto 
zapytała czy są już jakieś plany odnośnie wysepki autobusowej, a także czy nastąpi wymiana 
krzewów w parku. Na zakończenie poprosiła o usunięcie drzew na ul. Kopiec. 
Następnie wystąpił radny Gniłka, który zadał pytanie odnośnie wodociągowania 
miejscowości Patoki oraz wykonanie przepompowni, a mianowicie czy powstał już projekt 
pełnej dokumentacji. 
Odnośnie ostatniego pytania odpowiedzi udzielił Pan Zbigniew Parzybut, który pełni 
obowiązki Kierownika Referatu ds. Rozwoju Rolnictwa i Inwestycji. Wyjaśnił, iż zadanie 
dotyczące wodociągowania miejscowości Patoki jest na etapie oczekiwania na pozwolenie na 
budowę, gdyż nie ma zgody 2 właścicieli działek przez, które ma prowadzić nitka 
wodociągowa. Następnie wyjaśnił, iż termin przyjmowania wniosków w Urzędzie 
Wojewódzkim ustalono na przełomie lipca i sierpnia i jeżeli nic się nie zmieni to wniosek 
zostanie złożony i będzie dotyczył wszystkich wspomnianych przez radnego Gniłkę działań. 
Następnie głos zabrała Pani Jolanta Pietras – Sekretarz Gminy, która udzieliła odpowiedzi na 
pytanie radnego Polaka dotyczącego terminu rozpoczęcia prac remontowych w Ośrodku 
Zdrowia w Brzykowie. Wyjaśniła, iż po przeprowadzeniu rozmowy z projektantem okazało 
się, iż projekt jest ukończony pozostała tylko sprawa uzgodnień. Następnie wyjaśniła, iż 
projektant zadeklarował, iż na początku maja projekt zostanie dostarczony do Urzędu Gminy, 
a z kolei w czerwcu zostanie wydane pozwolenie na budowę. 
W tym miejscu głos zabrał ponownie radny Polak, który zapytał czy nie ma możliwości 
podjęcia współpracy z innym projektantem, gdyż obecny składa zbyt wiele obietnic, których 
nie dotrzymuje. 
W odpowiedzi na powyższe Pani Sekretarz wyjaśniła, iż naliczane są odsetki karne dla tego 
Pana za nieterminowe wykonanie zadania, w związku z tym będzie mu również zależało na 
przyśpieszeniu tych prac. 
Jako kolejny głos zabrał Pan Wójt, który udzielił wyjaśnień w sprawie przeniesienia 
przystanku w miejscowości Brzyków, a mianowicie przyznał, iż obecne jego umiejscowienie 
jest bardzo niebezpieczne. Ponadto dodał, iż całą tą kwestię załatwiłoby wykonanie zatoki 
przystankowej jednak to nie leży w gestii gminy, gdyż przystanek posadowiony jest przy 
drodze wojewódzkiej. Kontynuując Pan Wójt wyjaśnił, iż zostaną przeprowadzone rozmowy 
z Zarządem Dróg Wojewódzkich o poprawie bezpieczeństwa w miejscowości Brzyków, 
jednakże należy sformułować w tej sprawie odpowiednie pismo, pod którym powinni 
podpisać się mieszkańcy a przede wszystkim rodzice dzieci, które korzystają z tego 
przystanku. Następnie wyjaśnił sprawę dotyczącą utrzymywania porządku na ulicach 
i zwrócił się tutaj z prośbą do radnych i sołtysów, aby starali się tłumaczyć mieszkańcom, 
które drogi są gminne a które nie, gdyż sprzątanie dróg wojewódzkich czy powiatowych nie 
należy do obowiązków gminy. Ponadto wyjaśnił, iż najlepszym rozwiązaniem tej kwestii 
byłoby powołanie straży gminnej, która zajęłaby się utrzymaniem porządku na naszym 
terenie i poprawą bezpieczeństwa. 
W tym miejscu głos zabrała Pani sołtys Widawy, która wyraziła swoją opinię na temat 
powołania straży gminnej, gdyż według niej nie poprawi to sytuacji, gdyż ludzie nagminnie 
rezygnują z posiadania koszy na śmieci, po tym jak wzrosły koszty wywozu odpadów. 
Pan Wójt wyjaśnił, iż obecnie ani Policja ani też gmina nie jest uprawniona do rozliczania 
kogokolwiek za sprawę dotyczącą śmieci. Ponadto dodał, iż powołanie straży gminnej 
rozwiązałoby ten problem, gdyż ludzie coraz częściej wywożą śmieci do lasu, należy więc to 
sprawdzać oraz egzekwować kary. Następnie udzielił odpowiedzi odnośnie prośby radnego 
Szydłowskiego, a mianowicie wyjaśnił, iż zostanie oddelegowany jeden z pracowników 



Zakładu Usług Komunalnych do położenia płytek w strażnicy OSP w Chociwiu. W dalszej 
części przedstawił się koszt aktualizacji dokumentacji na ul. Słowackiego, a jeśli chodzi 
o podjęcie decyzji co do terminu ogłoszenia przetargu to zostanie ona podjęta po zakończeniu 
prac związanych z budową drogi w Dąbrowie Widawskiej i po zapoznaniu się z sytuacją 
w budżecie. Ponadto wyjaśnił, iż nie można prowadzić zbyt wielu inwestycji w jednym 
czasie, gdyż nie wiadomo czy starczy na nie pieniędzy, tym bardziej, iż ceny materiałów 
budowlanych ciągle wzrastają. 
W tym miejscu głos zabrał radny Płóciennik, który zapytał dlaczego była zlecona 
wspomniana aktualizacja dokumentacji na ul. Słowackiego. 
Odpowiedzi na powyższe udzielił Pan Parzybut, który wyjaśnił, iż dokumentacja ważna jest 
tylko dwa lata. 
Następnie głos zabrał Pan Sylwester Woźniak, pracownik Urzędu Gminy, który udzielił 
wyjaśnień dotyczących wykonania oświetlenia ścieżki rowerowej. Poinformował,, iż do tego 
projektu nie jest konieczne ogłaszanie przetargu, jedynie na podstawie Zarządzenia zostaną 
rozesłane zapytania ofertowe dotyczące kosztów tej inwestycji spośród, których zostanie 
wyłoniona najciekawsza i najprawdopodobniej w miesiącu czerwcu zostanie wykonane to 
zadanie. 
W dalszej części głos zabrał radny Gniłka, który przedstawił wytyczne sporządzone przez 
Komisję ds. Rolnictwa i Ochrony Środowiska, które zostały przekazane do realizacji 
Zakładowi Usług Komunalnych dotyczące naprawy dróg, a także wyjaśnił, które z tych zadań 
zostały zrealizowane. Następnie odnośnie ul. Polnej radny Gniłka wyjaśnił, iż kwestia tej 
drogi zostanie rozpatrzona na wspomnianej wcześniej Komisji. 
Na kolejne pytanie Pani sołtys Widawy udzielił Pan Wójt, który wyjaśnił, iż najbliższym 
zadaniem Zarządu Dróg Wojewódzkich będzie wykonanie odwodnienia ul. Wieluńskiej, więc 
może udałoby się jednocześnie załatwić sprawę ul. Wodnej. Następnie wyjaśnił, iż będzie 
dokonany zakup kostki brukowej na budowę chodnika na ul. Kopiec, a wracając do sprawy 
ul. Słowackiego poprosił o udzielenie informacji Pana Parzybuta. 
Pan Parzybut wyjaśnił, iż dokumentacja na przebudowę ul. Słowackiego została wykonana 
w 2006 roku i był to jeden projekt. Ponadto dodał, iż z uwagi na to, iż zmieniły się przepisy 
należało sporządzić odrębną dokumentację na kanalizację deszczową oraz osobno na 
przebudowę drogi. 
Następnie głos zabrał Pan Wójt, który udzielił wyjaśnień na temat wykonania przystanku 
autobusowego, a mianowicie poinformował, iż po rozmowach z projektantem, który podjął 
decyzję, iż wykona dokumentację jest szansa, iż w tym roku uda się ją sporządzić. W dalszej 
części wyjaśnił również, iż w najbliższym czasie zostanie przeprowadzona wycinka drzew 
w miejscu, w którym znajduje się kurhan i teren ten zostanie doprowadzony do porządku 
i ogrodzony. 
Jako kolejny głos zabrał radny Jaros, który poprosił o wysypanie kruszywem drogi 
w Restarzewie. 
W odpowiedzi na powyższe wyjaśnień udzielił Pan Wójt, a mianowicie poinformował, iż 
zapotrzebowanie na kruszywo jest ogromne. Dodał, iż większość została przeznaczona na 
poprawienie stanu drogi w miejscowości Ruda. Ponadto Pan Wójt wyjaśnił, że należy jednak 
zdać sobie z tego sprawę, iż aby móc rozliczyć się z budowy drogi rolniczej Grabówie – 
granica gminy należy przeznaczyć tam taką ilość, jaka jest wymagana. 
Następnie głos zabrała radna Ziółkowska, która poruszyła kwestię budowy drogi 
w miejscowości Dąbrowa Widawska oraz budowy boisk w Widawie. 
W tym miejscu głos zabrał Pan Parzybut, który wyjaśnił, iż rozstrzygnięcie przetargu na 
budowę drogi w Dąbrowie Widawskiej odbędzie się 6 maja, z kolei kwestia budowy boisk 
jest na etapie rozstrzygnięcia przetargu. 



Jako kolejny głos zabrał sołtys Rakowski, który podziękował za kruszywo, które zostało 
przywiezione na drogę w jego miejscowości, jednak dodał, iż nie jest to wystarczająca ilość, 
aby droga stała się przejezdna. Ponadto dodał, iż miała zostać nawieziony żwir na kolejną 
drogę, gdzie jest tylko grube kruszywo, a także obok kapliczki, gdzie po opadach deszczu 
ciężko jest przejechać. 
W odpowiedzi na powyższe radny Gniłka wyjaśnił, iż obiecane kruszywo zostało dostarczone 
na ta drogę. Ponadto wyjaśnił, iż Komisja ds. Rolnictwa po dokonaniu objazdu ustaliła, iż 
taka ilość kruszywa, jaka tam została nawieziona wystarczy natomiast w dalszej kolejności 
należy dokończyć odcinek drogi koło Pana Michalskiego w kierunku drogi wojewódzkiej. 
Ponadto dodał, iż do posypania żwirem został odcinek drogi w miejscowości Zabłocie 
w kierunku Piasków oraz na wspomniany przez Pana sołtysa odcinek drogi w Babinie. 
Następnie głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, iż po rozstrzygnięciu przetargu na budowę 
boisk w Widawie należy uprzątnąć i przekazać plac budowy, dlatego też pozostały żwir 
należy przewieźć w inne miejsce oraz częściowo rozprowadzić na drogi. 
W dalszej części głos zabrał Pan Parzybut, który wyjaśnił, iż około 1000 ton kruszywa zastało 
zwiezione i praktycznie pozostała część będzie przekazana na drogę w Grabówiu. 
Jako kolejny głos zabrał radny Polak, który podziękował Panu Przewodniczącemu w imieniu 
młodzieży za sprzęt sportowy a także Pani Sekretarz o oddelegowanie pracownic Urzędu 
Gminy do pomocy w wypełnianiu wniosków o dopłaty bezpośrednie. 
Następnie głos zabrała Pani Werner – sołtys Widawy, która zapytała w imieniu Pana 
Kólikowskiego, czy dojdzie do spotkania z Panem Owczarkiem – Senatorem oraz Posłem 
odnośnie wspólnot gruntowych. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż niejednokrotnie próbował kontaktować się 
w tej sprawie, ale bezskutecznie, jednak postara się zorganizować takie spotkanie. Następnie 
podjął temat konieczności przeprowadzenia remontów dachów w szkołach i poinformował, iż 
wstępnie zostało przeprowadzone rozeznanie, co do kosztów takiej inwestycji. Ponadto 
odczytał, jakie wydatki należałoby ponieść na poszczególne szkoły. W dalszej części Pan 
Wójt poprosił Dyrektorów Szkół o odniesienie się do tych kwot i przedstawienie sytuacji 
budżetowej swojej placówki, a mianowicie czy starczy tych funduszy czy też zabraknie i jaka 
to kwota. 
Po wypowiedzi Dyrektorów placówek szkolnych Pan Wójt wyraził swoją nadzieję, iż Rada 
poprze propozycję wyremontowania dachów oraz to, żeby zrobić za jednym pociągnięciem. 
Ponadto wyjaśnił, iż należy jak najszybciej podjąć w tym temacie decyzję, aby zdążyć 
przeprowadzić te prace w okresie wakacji. 
Następnie głos zabrała Pani Anna Brzozowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ochlach, 
która wyraziła pozytywną opinię na temat osoby, która sporządziła kosztorysy i podjęłaby się 
tego zadania. 
Jako kolejny głos zabrał ponownie Pan Wójt, który udzielił dodatkowych informacji 
o projekcie IPI, a mianowicie wyjaśnił, które zadania zostaną zrealizowane, a które zostały 
odrzucone. 
W dalszej częsci głos zabrała Pani Sekretarz, która poinformowała o zebraniu dotyczącym 
Poakcesyjnego Programu Wspierania Obszarów Wiejskich, które to odbędzie się 21 maja 
o godz. 1100 w Domu Kultury w Widawie. Następnie udzieliła informacji na temat w/w 
Programu. Kontynuując zaprosiła również do wzięcia udziału w festynie organizowanego z 
okazji Dnia Dziecka, który odbędzie się 29 maja na stadionie, a w razie niepogody na sali 
gimnastycznej w szkole w Widawie. Pani Sekretarz poinformowała również, iż będzie 
organizowana wycieczka dla pracowników samorządowych, na którą zaprosiła również 
radnych oraz sołtysów. 
Po wypowiedzi Pani Sekretarz głos zabrał jeszcze radny Mikła, który zapytał, ile pieniędzy 
musi dołożyć gmina do projektu IPI. 



W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt poinformował, jaka to kwota i jak została rozbita na 
poszczególne lata, a następnie przedstawił koszt całkowitej inwestycji. 
Na zakończenie głos zabrała ponownie Pani Sekretarz, która wyjaśniła, iż dzień 23 maja jest 
dniem wolnym od pracy. 
Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął obrady Sesji 
Rady Gminy Widawa. 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: 
Jolanta Szuleta 


